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Voorzitter, college en collega raadsleden, zoals jullie weten is de SP op Schouwen-Duiveland 

nogal van samenstelling verandert dit jaar, maar onder deze frisse laklaag zit nog altijd hetzelfde 

hout. Ik zal dan ook niet te veel over het verleden spreken, maar mijn visie met jullie delen over 
de toekomst.  

 

Een tekort aan betaalbare woningen, inflatie, energie armoede, een stikstofcrisis en 
woekerprijzen. De SP ziet de donkere wolken zich samenpakken boven ons zonnige eiland. Is 

de coalitie in staat onze inwoners te behoeden voor de naderende storm? Ik hoop van wel, ik 

hoop dat onze paraplu groot genoeg is om iedereen droog te houden. 
 

De SP is van mening dat in deze tijden van heftige onzekerheid solidariteit en gelijkwaardigheid 

van groot belang zijn. Er zullen offers gebracht moeten worden, maar samen, als collectief staan 

we sterk. Dit vraagt van ons als raad dat we niet alleen onze eigen achterban, onze eigen 
ideologieën en stokpaardjes veilig moeten stellen, maar we zullen de handen ineen moeten 

slaan om het belang van al onze inwoners te dienen. Van de welgestelde bon vivants in Nieuw-

Haamstede tot de probleemgezinnen in de volksbuurten van Zierikzee, iedereen zal inzet 
moeten tonen en niemand mag buiten de boot vallen. De SP zal zich hier hard voor maken, en 

strijden voor solidariteit en gelijkwaardigheid. 

 
Werken 

 

De groene voornemens van de coalitie zijn ambitieus en broodnodig. Volgens de SP begint 

verduurzaming bij de bedrijven. Veel bedrijven hebben een grote impact gehad op onze 
leefomgeving, daar valt veel winst te behalen op het gebied van verduurzaming en groen. Het is 

onze taak als gemeenteraad om daarin een leidende rol te nemen. 

 
Ook mooi is de aandacht voor de waterkwaliteit. De grote wateren die ons omringen zijn een 

zegen en een vloek. Ze maken ons tot een vakantie eiland en zijn een bron van inkomsten, maar 

vervuiling en overstromingen zijn de keerzijde van deze medaille. Laten we daar vooral een 
oogje op houden. Zeker als het gaat over drinkwater, dit wordt gefilterd door onze duinen. 

Zorgwekkende berichten uit andere streken van Nederland geven ons een waarschuwing. 

Daarbij hebben we te maken met een enorme vraag naar drinkwater wanneer we grote 

hoeveelheden toeristen ontvangen. 
 

Iets waar de SP minder gelukkig mee is, is de zogenaamde ‘’hospitality-hub’’. Dat de horeca een 

personeelstekort heeft zullen wij niet ontkennen, maar wij zien dit mede als gevolg van 
jarenlange slechte arbeidsvoorwaarden en lage lonen. Als de sector hier verandering in brengt 

zullen de jongeren wellicht weer warm lopen voor een carrière in de horeca. Het is volgens ons 

in ieder geval ongepast om onze jeugd via deze hub lekker te maken voor een sector die door 
zijn eigen inhaligheid nu met personeelstekorten kampt. 
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Wonen 
 

Wonen is inderdaad meer dan een dak boven je hoofd, het niveau van de voorzieningen is ook 

van belang zoals we in dit programma kunnen lezen. Het dak boven je hoofd is echter wel de 

basis, en daar zien wij een probleem. Er kan geen raadsvergadering voorbij gaan zonder dat wij 
allen éénstemmig roepen om meer woningen, maar de uitvoering hiervan duurt lang. De SP zou 

graag zien dat er eindelijk eens spijkers met koppen geslagen worden. De woningnood is acuut 

en vereist snelheid. Ook vinden wij het zorgwekkend dat met onze beperkte ruimte binnen het 

stikstofbeleid bouwprojecten zoals hotels en recreatieparken, hoe klein dan ook, doorgang 
vinden. Wij zouden liever zien dat we eerst volledig inzetten op woningen, en niet ons kruid 

verschieten voor toeristen accommodaties. 

 
Iets waar wij heel tevreden mee zijn is het plan van de coalitie om de energietransitie voor 

iedereen haalbaar en betaalbaar te houden. Het verduurzamen van een huis is nu eenmaal een 

kostbare aangelegenheid, wanneer mensen dat niet kunnen betalen zitten ze alsnog met de 
gebakken peren in de vorm van hoge energierekeningen. Dit is in de ogen van de SP misdadig. 

Wij zien het dan ook als onze plicht om volledig mee te werken met ieder voorstel om deze 

situaties te voorkomen. 
 

Verblijven 
 

Schouwen-Duiveland is eindeloos mooi met een grote rijkdom aan zowel materieel en 

immaterieel erfgoed. Het is onze taak hier goed voor te zorgen. De plannen in de begroting zijn 

voor ons positief, maar we willen wel een opmerking maken. De SP is van mening dat erfgoed 

niet altijd winstgevend hoeft te zijn. Commerciële exploitatie van bijvoorbeeld monumentale 

gebouwen doet in onze ogen geen recht aan de waardigheid van deze parels. 
De Samenwerking met SESD is voor ons een lastig vraagstuk. Natuurlijk moet er een alternatief 

zijn voor de weggevallen VVV, maar één van de speerpunten van SESD is het vergroten van het 

draagvlak voor toerisme onder onze inwoners. Wij vragen ons af waarom dit nodig is, waarom 
moet SESD onze inwoners beïnvloeden met betrekking tot dit onderwerp?  

 

Naar ons idee zijn mensen zelf prima in staat om hierover een mening te vormen. Het is ook 
begrijpelijk dat niet iedereen even gecharmeerd is van het toerisme op ons eiland, wat zeker in 

het hoogseizoen een zware stempel drukt op onze directe leefomgeving en waarvan de grote 

baten maar aan een selecte groep toekomen, buiten de toeristenbelasting om. Kritiek is nuttig 
en nodig, en wat betreft de SP is het geen vereiste dat wij allen dit gouden kalf gaan aanbidden. 
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Bestuur en burgerzaken 
 

Burgerparticipatie is een groot goed en het is fijn dat de coalitie dit ook inziet. De SP is van 

mening dat wij als gemeenteraad in dienst staan van onze burgers, het is onze plicht te luisteren 

en het algemeen belang te dienen. Dit zijn mooie woorden, maar dat moeten wij dan wel 
waarmaken. Wanneer uit onderzoeken of participatietrajecten blijkt dat de burgers iets wel of 

juist niet willen, dan dienen wij daar zo mogelijk gehoor aan te geven, ook als de uitkomst ons 

niet bevalt om ideologische of politieke redenen. De SP zal erop toezien dat het algemeen 

belang en de wil van onze inwoners gediend worden. 
 

Moties en amendement 
 

Ons amendement gaat over het uitkeren van een solidariteitstoeslag. Dit is een bedrag van 250 

euro per huishouden in Schouwen-Duiveland. Dit is volgens ons nuttig en vereist in deze barre 

tijden. Belangrijk bij de communicatie rondom de toeslag is dat solidariteit centraal staat: 
huishoudens die de toeslag niet nodig hebben worden gevraagd deze niet aan te vragen of te 

doneren aan een goed doel.  

 
Het amendement voorziet erin dat: 

 

 Er een activiteit aan de kadernota wordt toegevoegd met de benaming “2.4.4.10 - We 
keren een eenmalige solidariteitstoeslag uit” 

 Het bedrag van deze solidariteitsuitkering op €250 wordt vastgelegd. 
 Ieder huishouden in Schouwen-Duiveland recht heeft op de betreffende toeslag. 

 
Onze 1e motie gaat over het leerlingenvervoer. Enkele kleine kernen zijn hiervoor afhankelijk van 

vrijwilligers. De SP zou, in het kader van stabiliteit en veiligheid, liever zien dat dit professioneel 

aangepakt gaat worden. Wij zouden dan ook graag de mogelijkheden onderzoeken om het 
leerlingenvervoer te professionaliseren. 

 

Het dictum van deze motie luidt: 
 

 Te onderzoeken of professioneel leerlingenvervoer een mogelijkheid is op Schouwen-
Duiveland. 

 Bij een positieve uitkomst van het onderzoek een raadsvoorstel op te stellen met daarin 
het nodige beleid om het professionele schoolvervoer te bewerkstelligen. 

 

 
Onze 2e motie gaat over de verhuur van motorvoertuigen aan toeristen. Zoals wij allen weten 

zijn voertuigen die gebruik maken van fossiele brandstoffen vervuilers. Het is naar ons inzien 

ongepast om deze voor recreatieve doeleinden te verhuren. Wij willen dat er een onderzoek 
komt naar de mogelijkheden om ondernemers te ondersteunen om van deze vervuilende 

voertuigen af te stappen en over te gaan op duurzame elektrische voertuigen voor hun 

wagenpark. 
 

 



           5 

 

Het dictum van deze motie luidt:  
 

 Een onderzoek uit te voeren naar mogelijkheden voor financiële ondersteuning van 
ondernemers die hun verhuuraanbod willen verduurzamen te bewerkstelligen.  

 De uitkomsten van dit onderzoek bij de gemeenteraad aan te leveren.  
 Afhankelijk van een positieve uitkomst van het onderzoek een raadsvoorstel op te stellen 

met daarin de beleidswensen van het onderzoek.  
 

Tot slot wil ik graag onze dank uitspreken naar het college, de griffier, ambtenaren, de bodes en 

de collega-raadsleden voor de prettige samenwerking. De SP hoopt ook dit komende jaar een 
nuttige bijdrage te kunnen leveren aan het besturen van ons mooie eiland. 

 

Burgh-Haamstede, november 2022 
John Schoon 


